
Schriftelijke vraag1:

Vraagnummer:    S-168

Datum indiening: 25 februari 2014

Onderwerp:   Boerderij Lingezegen

Naam indiener: Aad Noordermeer 

Aan de leden van het college van Burgemeester en Wethouders,

Inleiding/Aanleiding

Op maandag 24 februari jl. heeft het bestuur van Stichting Boerderij Lingezegen het College 
per brief het volgende medegedeeld: “Wij hebben vanavond besloten dat het voor dit bestuur 
genoeg geweest is en dat het initiatief in deze tijd en in deze omstandigheden zó niet 
succesvol kan starten.” 

Als oorzaken worden o.a. genoemd:
- ‘Het gemeentebestuur slaat onvoldoende de handen ineen om van een breed 

gedragen burgerinitiatief daadwerkelijk iets te maken en maakt zich er onvoldoende 
hard voor’.

- ‘De wijze van communicatie getuigt van te weinig respect voor de inzet van 
vrijwilligers en heeft het bestuur van Boerderij Lingezegen ongelofelijk veel energie 
gekost.’

- ‘Bij vele stappen zal het gemeentebestuur nog nodig zijn. Een gemeentebestuur, dat 
daadkrachtig optreedt en niet met bezwaren maar met oplossingen komt.’

Vraag 1.
Hebt u kennis genomen van bijgevoegde brief, die ook op de website van boerderij 
Lingezegen is geplaatst?

Vraag 2.
Is het beeld van u als gemeentebestuur, eerder met u gedeeld en wat heeft u eraan gedaan 
om deze kritiek het hoofd te bieden? Waarom heeft het bestuur van Stichting Boerderij 
Lingezegen geen verbetering gemerkt? 

Vraag 3.
De CDA-fractie heeft in de woordvoering op 18 december 2012 aangegeven “Net als bij het 
initiatief van theater De Kik moet het mogelijk zijn om op basis van meer creativiteit en 
realisme van de kant van de gemeente tot een werkbaar plan te komen.” 

Welke lessen heeft u getrokken uit de eerdere gang van zaken rond theater De Kik in Elst 
voor uw omgang met het initiatief van Boerderij Lingezegen? Waarom heeft u bij Boerderij 

1 Middels schriftelijke vragen kan een raadslid het college of de burgemeester om inlichtingen vragen. Deze 
inlichtingen kunnen zowel geagendeerde als niet geagendeerde punten betreffen. De gebruikelijke termijn om de 
vragen te beantwoorden is 30 dagen.
Schriftelijke vragen worden schriftelijk ingediend bij de voorzitter (en griffier) van de raad. Deze zorgt voor 
verzending naar de portefeuillehouder en verspreiding van het antwoord van de portefeuillehouder.



Lingezegen niet het overleg met de raad gezocht om tijdig in oplossingen c.q. bijstellingen 
van de plannen te denken in plaats van alleen problemen door te schuiven?

Vraag 4.
Bent u van mening dat u de raad tijdig en volledig hebt geïnformeerd over de ontwikkelingen 
rond boerderij Lingezegen? Hoe verhoudt zich uw beantwoording van mondelinge vragen in 
de raad van 18 februari jl. tot deze brief van het bestuur van 24 februari? Waarom heeft u de 
raad niet eerder geïnformeerd over het groeiend ongenoegen bij het bestuur en de wijze 
waarop u hiermee om wilde gaan?

 

Gelieve hierop zo spoedig mogelijk een antwoord te geven,

Ondertekening:

Aad Noordermeer
CDA

Bijlage:

 ‘Waar geen wil is, is geen weg’ Zo wil het bestuur van Stichting Boerderij 
Lingezegen niet verder met de ontwikkeling van het burgerinitiatief. 

Aan het College van Burgemeester en Wethouders Gemeente Overbetuwe 

Overbetuwe, 24 februari 2014 

Geacht College, 

Door middel van deze brief willen we u laten weten dat het draadje, waaraan het initiatief al enige 
tijd hangt te bungelen, geknapt is. Wij hebben vanavond besloten dat het voor dit bestuur genoeg 
geweest is en dat het initiatief in deze tijd en in deze omstandigheden ons inziens zó niet succesvol 
kan starten. 
Alhoewel er ook in de tijd de nodige veranderingen in de samenleving zijn geweest willen we niet 
onder stoelen of banken steken dat we het laatste jaar erg veel last hebben gehad van een trage, 
niet samenwerkende gemeentelijke overheid. Een bestuur dat in onze ogen onvoldoende de 
handen ineen slaat om van een breed gedragen burgerinitiatief daadwerkelijk iets te maken en er 
zich onvoldoende hard voor maakt. 
De processen op het gemeentehuis lijken een eigen gang te gaan. Er is onvoldoende urgentie bij 
medewerkers en bestuurders om met verve dit burgerinitiatief dat zich inzet voor een 
participatiesamenleving, voor een goede leefomgeving, voor klimaat en duurzaamheid, voor een 
bruisend park ( thema’s van alle wethouders…) te ondersteunen met alle kracht en macht die maar 
mogelijk is. Er wordt in hokjes geleefd en gedacht, bij het ene loket weet men niet wat men bij het 
andere doet; te vaak horen we “daar ga ik gelukkig niet over…” . Te vaak ook adviseren 
ambtenaren op het kennisniveau dat al lang voorhanden is. Er is weinig ervaring en inzicht in de 
communicatie met actieve burgers. 
Deze wijze van communicatie getuigt in onze ogen van te weinig respect voor de inzet van 
vrijwilligers en heeft het bestuur van Boerderij Lingezegen ongelofelijk veel energie gekost. 



De issues op het gezamenlijke bord zijn: 
1. Erfpachtovereenkomst nog niet rond Het ontwerp van de erfpachtovereenkomst is nu 13 
maanden na de raadsvergadering op 18 januari 2013 nog steeds niet gereed. Nieuw is daarbij de 
verplichting om feitelijk 285.000 euro voor de grond te moeten afdragen bij beëindiging. We 
vinden het vreemd dat dergelijke verplichtingen zo doorgeschoven worden naar het bord van 
Boerderij Lingezegen. Wetend hoe je daar de realisatie mee bemoeilijkt. Wij kunnen dit niet 
accepteren. 
2. Schone grond en opstallen De grond en opstallen worden schoon opgeleverd. Dat was het 
uitgangspunt wat betreft de overdracht. Inmiddels wil de gemeente de kosten ( ca. 60.000 euro) 
van de sloop en asbestsanering doorschuiven naar Boerderij Lingezegen. We kregen het als 
mededeling om dit zelf maar op te lossen. 
3. Staatssteun geen probleem De staatssteunproblematiek lijkt o.i. opgelost met de verplichte 
gescheiden boekhouding voor niet commerciële en commerciële activiteiten. Het heeft daarentegen 
bijna een jaar geduurd voor dit met juridisch advies boven tafel kwam, terwijl het probleem al veel 
eerder benoemd was. Stichting Boerderij Lingezegen www.boerderijlingezegen.nl Secretariaat: J. de Wit boerderijlingezegen@gmail.com Jonagold 16 KVK-
nr 09183487 6662 HW ELST RABO-bank Oost-Betuwe nr. 143929542 



4.  Participatie De vraag om een garantie van drie jaar voor enkele participatiebanen. Een punt 
dat van groot belang is voor onze essentiële partner Stichting Driestroom. Met de rijkdom aan 
mogelijkheden voor participatiebanen levert het ook een legere ‘kaartenbak’ voor de gemeente op 
en is er zeker niet alleen sprake van kosten. 
Onze inschatting is bij dit punt is dat de gemeente in deze onvoldoende richting geeft aan de 
uitwerking van de nieuwe wetgeving, onvoldoende middelen reserveert voor de begeleiding van 
kwetsbare mensen en organisaties onvoldoende steunt om voor hun cliënten een goede en zeker 
meer sobere begeleiding te kunnen garanderen. 
5. In tijdnood Meerdere keren hebben wij ons tijdpad voorgelegd en aangedrongen op tijdige 
actie. Keer op keer hebben we de urgentie aangegeven. Het is bedroevend om van een wethouder 
te moeten horen dat een half jaar vertraging niet nodig zou zijn geweest. 
Op ons bord ligt daarbij: 
6. Leadergelden vervallen eind maart 2015 Wij hebben de verplichting om de Leader gelden 
voor de uitgaven van de bouw, voor maart 2015 besteed te hebben. Het is u bekend dat er al een 
keer uitstel gevraagd en verleend is. De Europese tranche kent geen verlengingsmogelijkheid 
meer. 
Onze planning realisatie bouw loopt een half jaar op schema achter. 
7. Vrijwilligers Op ons bord ook de grote inspanning om een groep vrijwilligers 
geënthousiasmeerd te houden. Wij becijferden het al eerder: er zitten inmiddels zeker 13.000 
vrijwilligersuren in de activiteiten van Boerderij Lingezegen. Dat moet ergens toe leiden of het 
stopt. 

Bij vele stappen zullen wij het gemeentebestuur nodig hebben. Een gemeentebestuur, dat 
daadkrachtig optreedt en niet met bezwaren maar met oplossingen komt. Na ampel beraad hebben 
wij vanavond besloten dat wij op deze manier met het project niet verder kunnen. Het was voor 
ons een heel zware beslissing. Het project zou immers voor heel veel burgers in Overbetuwe, groot 
en klein, iets kunnen betekenen. Het geeft uiting aan nieuwe zaken in de samenleving, in 
participatie, in verantwoordelijkheid nemen voor je leefomgeving, in open staan voor nieuwe 
klimaat- en duurzaamheidsvragen, in een plek bouwen waar iedereen, ook met een beperking, 
mag zijn. Dat was en is onze passie, maar de afweging voor de realisatie valt op dit moment 
negatief uit. 
We staan nog voor de vragen hoe we onze vrienden informeren, wat voor impact het heeft op de 
Stichting NME Overbetuwe e.d. 
Maar voor nu willen we laten weten dat het wat ons betreft zó niet verder kan. Tot toelichting 
bereid, 

Namens het bestuur, 

Gert Daggers, voorzitter Jan de Wit, secretaris
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